
  مدير كل تعاون، كار و رفاه اجتماعي استان تهران گفت:  نرخ بيكاري در 
فصل تابستان امسال در استان تهران 13/3درصد بوده است. 

  عضو كميسيون فرهنگي مجلس دهم با تأكيد بر ضرورت ديده شدن نقش 
و جايگاه سنت حسنه وقف در برنامه توسعه ششم كشور از احتمال تشكيل 

فراكسيون وقف در مجلس دهم شوراي اسلامي خبر داد. 
  رئيس سازمان تاكسيراني شهرداري تهران درخصوص فعاليت گسترده 
اپليكيشن ها در موبايل گفت: قانون صراحتاً اعلام كرده است كه بايد حمل 
و نقل درون شهري اعم از آژانس هاي خودرو و تاكسي ها زير نظر شهرداري 

تهران فعاليت كند. 
  رئيس انديشكده خانواده مركز الگوي اسلامي ايراني پيشرفت با بيان اينكه 
همه نهادها و سازمان ها بايد از مركز مشاوره و ازدواج بهره مند شوند، افزود: 
دولت بايد وزارتخانه اي محكم،  قوي و مقتدر به نام وزارتخانه خانواده تشكيل 
دهد كه پاسخگوي اصل 1۰ و ۲1 قانون اساسي و متولي امر ازدواج و خانواده 

براي ازدواج بهنگام، انتخاب دقيق و ازدواج با تشريفات آسان باشد. 
   يك مسئول در سازمان هواشناسي ضمن اشاره به پايداري جو در غالب 
نقاط كشور از افزايش آلاينده هاي جوي در شهرهاي صنعتي و پرجمعيت 

براي امروز خبر داد. 
  مديركل حفاظت محيط زيست استان تهران گفت: دانش آموزان امروز، 
سفيران فرداي ما هس��تند و اگر بتوانيم آموزش هاي زيست محيطي را به 
كودكان به درستي و در زمان مناسب بياموزيم در آينده موفق خواهيم بود. 
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هر چند سال ها از ماجراي پرونده خون هاي 
آلوده فرانس�وي مي گ�ذرد، اما ان�گار هنوز 
پرونده اين ماجرا مختومه نشده است. رئيس 
سازمان انتقال خون در اين باره مي گويد، اين 
پرونده بسته شده اما وكيل پرونده خون هاي 
آلوده معتقد اس�ت پرون�ده خون هاي آلوده 
همچنان باز اس�ت. رئي�س كان�ون بيماران 
هموفيلي با تأكيد بر ادامه رس�يدگي به اين 
پرونده ه�ا از مس�ئولاني كه در اي�ن حادثه 
قصور كرده ان�د يك انتظ�ار بيش�تر ندارد؛ 
 يك عذرخواهي ب�راي قوت قل�ب بيماران. 
هميش��ه اولين ها در خاط��ر باق��ي مي مانند؛ 
 نخستين مورد ابتلا به ايدز در ايران هم كودك 
شش ساله مبتلا به بيماري هموفيلي است كه 
در سال 1365 بر اثر استفاده از فاكتور انعقادي 
آلوده اي كه از شركت سنوفي اونتيس وارد كشور 
شده بود به ويروس ايدز مبتلا شد. سال گذشته 
با رسانه اي شدن سفر لوران فابيوس، وزير امور 
خارجه فرانس��ه به تهران، كس��ي كه ماجراي 
صادرات خون ه��ا و فرآورده ه��اي خوني آلوده 
در زمان نخس��ت وزيري وي صورت گرفته بود، 
قرار ش��د تا مجلس شوراي اس��لامي به پرونده 
غرامت فرآورده ه��اي خوني آل��وده ورود كند. 
فابيوس يك��ي از مطلعان و مس��ببان صادرات 
فرآورده هاي خون هاي آلوده ب��ه ايران و برخي 
ديگر از كش��ورهاي جهان بوده اس��ت. با وجود 
اين همچن��ان اين پرون��ده در ابهام ق��رار دارد 
و در حالي كه رئيس س��ازمان انتق��ال خون از 
بسته شدن آن صحبت مي كند، وكيل اين پرونده 
تأكيد مي كن��د: پرونده خون ه��اي آلوده هنوز 
بسته نشده و برخلاف گذش��ته كه پرونده ها به 
صورت دسته جمعي پيگيري مي شد، اكنون اين 

پرونده ها به صورت موردي بررسي مي شود. 
   باز شدن دوباره يك پرونده قديمي در 

رسانه ها
چند روز پيش بود كه س��خنان رئيس سازمان 
انتقال خون درباره بسته شدن پرونده خون هاي 
آلوده، دوباره اين پرونده را در رس��انه ها باز كرد. 
پور فت��ح الله گفته بود »رس��يدگي ب��ه پرونده 
خون هاي آلوده به اتمام رس��يده است و در اين 

خصوص موضوع��ي وجود ن��دارد. اين موضوع 
در س��اير كش��ورهاي جهان هم به وجود آمده 
اس��ت، ولي نمي دانم چرا در ايران هر چند سال 
يك بار اين موضوع مطرح مي ش��ود. در س��اير 
كش��ورها اين پرونده بسته ش��ده است، ولي در 
ايران همچنان در اين خصوص سؤال مي شود.« 
در برابر اي��ن اظه��ارات متبختران��ه علي اكبر 
پورفتح الله، علي صابري وكيل پرونده خون هاي 
آلوده مي گوي��د: پرونده خون ه��اي آلوده هنوز 

بسته نشده و برخلاف گذش��ته كه پرونده ها به 
صورت دس��ته جمعي پيگيري مي شد، اكنون 
اين پرونده ها به صورت موردي بررسي مي شود. 
بايد توجه داشت كه سازمان انتقال خون مسئول 
بررس��ي پرونده خون هاي آلوده نيس��ت و قوه 
قضائيه بايد به اين موضوع رسيدگي كند. هنوز 
پرونده هاي خون هاي آلوده در خصوص بعضي 
افراد باز است و در برخي از پرونده ها دادگاه بدوي 
رأي خود را صادر كرده است. صابري مي افزايد:   

اكنون اين پرونده ها به صورت تك تك بررس��ي 
مي شود. در مورد برخي از رأي هاي صادر شده 
اعتراضاتي وجود دارد كه به دادگاه تجديدنظر 

ارسال شده و هنوز جواب آنها نيامده است. 
   چشم انتظار يك عذرخواهي 

مدير عامل كانون هموفيلي   ايران هم در خصوص 
آخرين وضعيت پرونده  خون هاي آلوده مي گويد: 
در اين خصوص پرونده جديدي نداريم و پيگيري 
پرونده هاي گذش��ته همچنان ادام��ه دارد و در 
حال رسيدگي اس��ت. يكي از مشكلاتي كه در 
اين زمينه وجود دارد در خصوص كارشناس��ي 
اختصاص خسارت اس��ت كه متأسفانه در مورد 
اين بيم��اران، كارشناس��ي هاي دقيقي صورت 
نگرفته است و در برخي موارد بسيار مبلغ پاييني 
در نظر گرفته اند كه اگر بخواهيم با صدمه ديدگان 
حادثه هاي رانندگي مقايس��ه كنيم به نتايجي 
مي رسيم كه نش��ان مي دهد اين بيماراني كه با 
مبتلا ش��دن به ويروس و بيماري جديد مسير 

زندگي اش تغيير كرده ناديده گرفته شده اند. 
وي تصري��ح مي كن��د: اي��ن موض��وع كماكان 
جزو اعتراضات ما اس��ت و در مورد بس��ياري از 
كارشناسي ها ناراضي هستيم. ما در اين زمينه 
حكم قضايي عذرخواهي را كس��ب كرديم، ولي 
تاكنون هيچ عذرخواهي از س��وي مس��ئولان 
انجام نشده است تا براي بيماران كمي قوت قلب 

ايجاد شود. 
نكت��ه قابل تأم��ل در پرونده خون ه��اي آلوده 
فرانسوي اينجاست كه براي كساني كه از طريق 
شركت فرانسوي بيمار شده بودند، امكان گرفتن 
غرامت وجود داش��ت اما جالب است كه دولت 
ايران به جاي اينكه مشكل را از شركت فرانسوي 
پيگيري كند تمام مسئوليت را به گردن خودش 
گرفت و گفت:  به اي��ن بيماران غرامت مي دهد 
در حالي كه مبلغ اين غرامت بسيار زياد است. 
حالا هم اين شركت به ايران برگشته،  در ايران 
نمايندگي زده و مش��غول فعاليت است. جالب 
اينجاست كه حتي عراق در شرايطي كه بي ثبات 
بود، توانست يكي دو سال پيش غرامت بگيرد، 
اما ايران همچنان نتوانس��ته اس��ت در اين باره 

اقدامي انجام دهد. 

با وجود محكوميت قضايي، سازمان انتقال خون از خانواده قربانيان عذرخواهي هم نكرد
حتي عراق هم در زمان جنگ از شركت فرانسوي غرامت گرفت، مسئولان ايراني نگرفتند

شركت فرانسوي فروشنده خون هاي آلوده 
 در ايران نمايندگي زد

حسن فرامرزي

گورخواب ها در اشك هاي ما غرق مي شوند
يك: وقتي كسي درباره يك اتفاق سياه در گوشه اي از كشور گزارش 
تكان دهنده اي تهيه مي كند، اتفاق هاي عجيب تازه بعد از آن مي افتد. 
در چند روز گذشته بعد از آنكه يكي از روزنامه ها گزارشي درباره پديده 
گورخوابي كه ش��كل تازه اي از كارتن خوابي است، تهيه كرد و زندگي 
وحشتناك و اسفبار گورخواب هاي گورس��تان نصير آباد شهريار را به 
تصوير كش��يد، علاوه بر اينكه تهيه همين گزارش باعث شد ظاهراً به 
دس��تور فرماندار ش��هريار اين گورخواب ها همين گورها را هم براي 
خوابيدن از دست بدهند و از گورستان به بيرون رانده شوند، شبكه هاي 
اجتماعي پر ش��د از صفحاتي كه در آن از به خواب رفتن وجدان هاي 
انسان ها تا انتقاد از مس��ئولان و نظاير آن پرداخته شده بود. برخي در 
پيِج هايش��ان اعلام كردند ساعت ها و دقايقي ش��روع به اشك ريختن 
كرده اند و روزشان خراب شده و تأسف خورده اند به حال و روز جامعه اي 
كه چند دهه پيش چه شعارهايي مي داده و امروز مديران و مسئولان 
آن جامعه چقدر از زندگي مردم فاصله گرفته اند. در اين ميان يكي از 
فيلمسازان مشهور كشور هم با انتشار نامه اي با لحني احساسي و عاطفي 
چندين بار از واژه شرم اس��تفاده كرد و از مديران جامعه خواست مثل 
شاهان قديم كه گاهي با لباس مبدل در ميان مردم رفت و آمد مي كردند 
با لباس مبدل و بدون محافظ و باديگارد از دفاترشان بيرون بيايند و به 

ميان مردم سري  بزنند. 
دو: اج��ازه بدهيد امروز كه پنج ش��نبه 9 دي اس��ت، يك م��اه جلوتر 
برويم و برس��يم به 9 بهمن. يك ماه بعد به احتمال زياد هيچ حرفي از 
گورخواب هاي نصير آباد نخواهد بود. آن فيلمساز معروف هم احتمالاً 
به كار فيلمس��ازي اش ادامه خواهد داد. آنها هم كه به غده هاي اشكي 
چشم هايشان فشاري آورده اند و اشكي در اين قصه ريخته اند، مشغول 
روزمرگي خودشان خواهند شد، يعني در ماهگرد همين اتفاق، هر كسي 
مشغول كار خود خواهد شد. اين يك سير طبيعي براي همه خبرهاي 

شوك گونه اي است كه در جامعه ما اتفاق مي افتد. 
سه: ش��ايد بدبينانه به نظر برس��د اما كمي عمق بخشيدن به انديشه 
و احس��اس احتمالاً براي م��ا اثبات خواهد ك��رد كه در واقع ش��يوه 
عكس العمل هاي ما در اين اتفاق ها بيشتر خودمحورانه و گاهي حتي 
كاسبكارانه و جلوه گرانه اس��ت. من روزنامه نگار مي خواهم زيباترين 
گزارش ممكن را درباره يك اتفاق س��ياه تهيه كنم، مي خواهم با اين 
گزارش ديده ش��وم، با عاطفي ترين بخش وجودم در آن لحظه چيزي 
مي نويسم كه وجدان ها را زخمي كند. ش��ايد واقعاً گريزي هم نباشد، 
چون اصلًا رسانه ها همين كار را بايد بكنند، آنها اگر در اين باره ننويسند 
چه كسي بايد بنويسد؟ اما آن گزارش زيبا يا آن اشك ها و يادداشت ها 
و ف��وروارد كردن متن ه��ا در ش��بكه هاي اجتماعي س��رپناهي براي 
گورخواب ها نخواهد شد چه بسا حتي انتش��ار اين گزارش ها به ضرر 

اين افراد تمام شود. 
چهار: كساني كه امروز تمام حس نوعدوس��تي خود را در شبكه هاي 
اجتماعي خالي مي كنند و با ريختن قطره اشكي يا فوروارد كردن متن ها 
و نامه نگاري ها و فحش دادن ها به اين و آن تصورش��ان بر اين است كه 
وظيفه انساني خود را به نحو كمال انجام دادند، خوب است بدانند ۲۰ 
ميليون نفر حاشيه نشين در كشور وجود دارد، يعني از هر چهار ايراني 
يك نفر از زير خط فقر هم گذشته و فاصله زيادي با كارتن خوابي ندارد. 
پس لطفاً اشك هايتان را هدر ندهيد چون خبرها احتمالاً در آينده در 

اين باره بيشتر خواهد بود. 

   پاسخ به خبر »جوان«
پيرو انتشار خبر نامه 4۰۰ نفر از دانشجويان و اساتيد دانشگاه شريف به 
رياست محترم جمهوري اسلامي ايران و طرح برخي مسائل، توضيحات 
ذيل از سوي دبيرخانه شوراي اطلاع رساني دولت اعلام شد. در بخشي 
از اين نامه آمده است:»اقداماتي همچون واردات كشتي از كره جنوبي، 
ساخت نيروگاه توسط شركت تركيه اي و واردات تراكتور از چك و تحويل 
مديريت و كنترل بندر چابهار به هند همچون ريختن آب سردي بر پيكر 
جامعه جوان مهندسي است.« با توجه به برجسته سازي اين بخش از نامه 
توسط رسانه ها توضيحات دستگاه هاي ذي ربط در خصوص موارد مذكور 
در ذيل ذكر مي ش��ود: براساس گزارش شركت كش��تيراني جمهوري 
اسلامي ايران، قرارداد ساخت 17 فروند شناور با ياردهاي كشتي سازي 
يكي از شركت هاي كشور كره جنوبي با توجه به منابع ارزي در اختيار 
مربوط به سال ۲۰۰8 )1386( توسط دولت هشتم بدون شرايط فايناس 
خارجي به امضا رسيده است. در آن زمان طبق مفاد مندرج در قرارداد و 
در برنامه زماني مشخص شده كه مي بايست تعهدات مالي انجام شود. 
بيش از ۲5 درصد مبلغ قرارداد )157 ميلي��ون دلار( به كره جنوبي به 
صورت نقدي پرداخت شد، ولي با توجه به پيشامد شرايط تحريم و بحث 
ايجاد محدوديت هاي مالي كه به ناحق عليه كش��ور اعمال ش��د، عملًا 
پرداخت مابقي درصد باقيمانده ميسر نشد و اين موضوع موجب شد تا 
طرف كره اي به رغم اينكه ساخت كشتي ها را شروع كرده بود با استناد به 
مفاد قرارداد و با بيان ادعاي ضرر عليه ايران در مجامع داوري اقامه دعوا 
كند. لذا با عنايت به ضرورت انجام تعهدات بين المللي و ضرورت پيگيري 
موضوع توسط مسئولان ذي ربط و در جهت جلوگيري از ضرر بيشتر، 
دولت يازدهم در ش��رايط بعد از برجام و فراهم شدن بيشتر زمينه هاي 
تعاملات بانكي و انجام تعهدات مندرج در مفاد قرارداد، توانس��ت طي 
مذاكره با طرف كره اي، مبلغ تعهدات را به ميزان قابل توجهي كاهش 
داده و از طرف مقابل درخواست تعديل بيشتر و تبديل موارد نقدي به 
فايناس را ارائه كند. همچنين اين شركت از خسارتي كه به دليل عدم 
پرداخت قسط هاي بعدي قرارداد س��ال ۲۰۰8 مطالعه مي كرد)178 
ميليون و 413 هزار دلار( صرف نظر كرد. از سوي ديگر با به روز رساني 
نوع كش��تي هاي قرارداد اوليه منطبق با فناوري روز، قيمت ش��ناورها 
نيز 35 درصد تعديل گرديد. جوان: در ش��رايط فعلي دلسوزان كشور 
به فكر اش��تغال زايي و بهره گيري از توان دانش بومي كشور در صنعت 

كشتي سازي هستند تا اتكاي كشور به ساير كشورها كاهش يابد.

س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

تصاوي�ر  و  خب�ر  انتش�ار  از  كوت�اه  فاصل�ه  ب�ه 
گورخواب هاي ش�هرنصير آباد شهرس�تان ش�هريار، 
طرح جديد پيش�گيرانه ب�ا هدف شناس�ايي معتادان 
از س�وي س�ازمان بهزيس�تي كش�ور اع�ام ش�د. 
مجيد  رضازاده رئيس مركز توس��عه پيش��گيري و درمان 
اعتياد سازمان بهزيستي كشور با اعلام اين خبر كه از سال 
آينده طرح پيشگيري خانه به خانه براي شناسايي معتادان 
اجرا مي شود، اظهار داش��ت: در زمينه پيشگيري از اعتياد 
پنج هزار تي��م اجتماع محور در قالب ش��بكه »اترك« در 
كشور فعاليت مي كنند. همچنين در محله ها در تيم هاي 
اجتماع محور آم��وزش و انگيزه ايجاد مي ش��ود كه اجراي 
طرح توانمندسازي محله محور بر اساس همين رويكرد بوده 
است.  اعلام خبر طرح جديد پيشگيرانه با هدف شناسايي 
معتادان از سوي سازمان بهزيس��تي كشور در حالي است 
كه به دنبال انتش��ار تصاوير گورخواب هاي شهر نصير آباد 
شهرستان ش��هريار و خبر طرح ضربتي براي بيرون راندن 
آنها از گورستان اين شهرس��تان، علاوه بر اينكه صفحات 
مجازي مملو از ابراز تأسف كاربران شد، رئيس جمهور نيز 
به اين مهم واكنش نشان داد و با غير قابل تحمل خواندن 
اين مسئله اظهار داشت: براي حل چنين موضوعاتي همه 
بايد يكپارچه شويم و از مسائل جناحي و اختلافات دست 

برداريم و مشكلات اساسي كشور را مدنظر قرار دهيم. 
  طرح جديد مس�اوي ب�ا هزينه و وقتي ك�ه بر باد 

مي رود!
نكته جالب توجه اينجاست شهر باغس��تان كه گورستان 
نصيرآباد در آن واقع شده است، داراي بيشترين كمپ هاي 
ترك اعتياد در استان تهران اس��ت كه همين امر حاكي از 
به بن بست خوردن شيوه هاي متفاوت با هدف پايين آوردن 

آمار معتادان در كشور است. 
س��خنگوي س��تاد مبارزه ب��ا موادمخ��در مي گوي��د: در 

سيس��تم هاي درماني پيش��رفته دنيا، ميزان موفقيت در 
درمان معتادان 35 تا 4۰ درصد است، اما در ايران حدود 9۰ 
درصد از معتادان پس از ترك دوباره به مصرف مواد مخدر 
روي مي آورند.  گذشته از راهكارهاي بي سرانجام در زمينه 
درمان اعتياد براي كاهش آمار در كشور، پيشگيري از اين 
معضل اجتماعي همچنان از نبود يك برنامه جامع و مناسب 
رنج مي برد. موضوعي كه باعث مي شود نه تنها آمار اعتياد هر 
سال بيشتر از سال قبل شود، بلكه وقت و هزينه هاي فراواني 

هم پس از ارائه هر طرح بر باد رود. 
تنوع در مصرف انواع مخدر از يك س��و و رو به رو ش��دن با 
مصرف كننده هاي متفاوت در انگيزه از سوي ديگر، نشان 
مي دهد اين معضل نيازمند راهكارهاي تخصصي، علمي و 
البته جديد اس��ت تا در كنار راهكارهاي سابق به كار برده 
شود؛ چراكه لازمه تحول در اين حوزه،  ارزشيابي درست و 
دقيق راهكارهاي قبلي است تا با در نظرگرفتن نكات مثبت 
و منفي آن، راهكاري اساس��ي اتخاذ شود، اما متأسفانه هر 
چند وقت يكبار، يك راه جديد براي آن ارائه و چندي بعد 

هم با حضور يك راهكار ديگر كنار گذاشته مي شود. 
  ضرورت ارزشيابي طرح هاي پيشنهادي در حوزه 

پيشگيري از اعتياد
ليلا ارشد، آسيب شناس و مددكار اجتماعي حوزه اعتياد در 
گفت وگو با »جوان« معتقد است به كارگيري از تجربيات 

بومي عاملي مؤثر جهت بهبود و پيشگيري از اعتياد است. 
وي در ادامه تصريح كرد: آنچه طي اين س��ال ها دنيا به آن 
دست يافته بر اساس راهبردها و استراتژي هاي پيشگيري  از 
اعتياد در سه سطح بوده كه متأسفانه كشور ما دچار فقدان 
به كارگيري دو س��طح ابتدايي )جلوگي��ري از وقوع بروز 
مشكلات و كاهش ميزان شيوع در جامعه( بوده و در مقابل 
بعد از آلودگي افراد، با دانش، امكانات و تجربيات تخصصي 

محدود در صدد درمان بر مي آييم. 
ارشد با طرح س��ؤالي مبني بر اينكه طرح هاي جديد با چه 
هدف و برنامه مشخصي هر چند وقت يكبار ارائه مي شود؟ 
اظهار داش��ت: مهارت آموزي به فرزندان از سنين ابتدايي 
از جمله گام هاي اوليه اس��ت كه در آسيب هاي اجتماعي 
بايد مد نظر قرار گيرد، اما در كش��ور ما ن��گاه جدي به آن 

نمي شود. 
اين آسيب ش��ناس اجتماعي حوزه اعتياد س��طح سوم را 
مبتني بر بازپروري و كنترل فرد مبتني دانس��ت و خاطر 
نشان كرد: علاوه بر بي توجهي به دو سطح ابتدايي در كشور 
ما، موضوع قابل اهميت ديگر اين است كه قبل از هر اقدامي 

ارزشيابي از اقدامات قبل صورت گيرد. 
وي با انتقاد از جابه جايي مديران س��طح مياني در كشور 
كه موجب تنوع در ارائه طرح و برنامه مي ش��ود، گفت: هر 
سازمان و نهاد مسئولي نس��بت به طرح هاي انجام گرفته 
بازبيني داش��ته باش��د و در نهايت ذيل يك كميته خاص 
بررسي نهايي ش��ود تا از تكرار طرح هاي بي فايده، با صرف 

هزينه هاي ميلياردي جلوگيري به عمل آيد. 
در نهايت باي��د بگوييم هرچند تدابير متن��وع به اميد حل 
مش��كلات جامعه و معضلات از س��وي مس��ئولان مطرح 
مي شود، اما شايد بهتر باش��د براي تحول اساسي و لمس 
كاهش آس��يب هاي اجتماعي به خصوص معضل اعتياد، 

راهكارهاي سابق به درستي بررسي شود. 

باز هم نوشدارو بعد از مرگ سهراب رسيد

لازمه تحول براي كاهش اعتياد در كشور و پيشگيري از آن چيست
نيره ساري

  گزارش 2

قاليباف خبر داد 

 اتمام پروژه هاي نيمه تمام پايتخت
 تا پايان نيمه اول ۹۶ 

ش�هردار ته�ران در نشس�ت ب�ا كاركن�ان، دبي�ران ش�وراياري 
اتم�ام  از   ۱8 منطق�ه  ش�هرداري  مح�ات  مدي�ران  و 
پروژه ه�اي نيم�ه تم�ام پايتخ�ت ت�ا نيم�ه اول 9۶ خب�ر داد. 
محمدباقر قاليباف در نظارت ستادي ش��هرداري منطقه 18 در نشست با 
دبيران شوراياري و مديران محلات شهرداري اين منطقه حضور يافت و در 
فضايي صميمي به بررسي مشكلات محلات مختلف اين منطقه پرداخت.  
قاليباف پس از استماع گزارش دبيران شوراياري محلات منطقه 18، طي 
سخناني از ساختار سازي محلات و شوراياري ها به عنوان يكي از مهم ترين 
اقدامات دهه گذشته در شهرداري تهران ياد كرد و گفت: پنجه هاي تدبير 
و جاي حل مش��كلات، محلات و شوراياري هاس��ت و اين كار ماندگاري 
خواهد بود كه هميش��ه مي تواند به بهبود وضعيت مردم شهر كمك كند.  
وي مهم ترين كار معاونت اجتماعي و فرهنگي شهرداري را توجه به سراي 
محلات و شوراياري ها دانست و گفت: حتماً ما در رأس مجموعه شهرداري 
تهران مي توانيم با تصميم گيري درست، مجموعه شوراياري ها و مديران 
محلات را تقويت كنيم، اما اگر ش��ما نتوانيد نقش خود را به درس��تي ايفا 
كنيد، هيچ قدرتي براي حل مشكلات نخواهيم داشت.  شهردار تهران در 
ادامه با اشاره به جلسات اخير ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي ابراز داشت: 
مجموعه برنامه ريزي هاي شهري ش��امل طرح هاي تفصيلي و معماري و 
شهرسازي با محوريت محله محوري پايه گذاري شده است و مساجد نيز 
بايد مراكز محله شوند. امروز نوع شهرسازي ما تغيير پيدا كرده است و نوع 
ساختمان ها در مجموعه هاي ش��هري با محلات گذشته تفاوت دارند، اما 
همين روند نيز مي تواند به صورت محله اي س��اماندهي و طرح هاي منظر 
آنها ديده شود.  وي با بيان اينكه محوريت محله بايد اساس برنامه ريزي در 
حوزه هاي شهر باشد، تأكيد كرد: براي توجه به همه نكات تربيتي، ارتقاي 
كيفيت زندگي، رشد و تعالي انس��ان ها بايد در حوزه شهرسازي متمركز 
شويم و به موضوع محله گرايي توجه داشته باشيم تا در هر مرحله ارتباطات 

محله را به درستي مديريت كنيم. 

زهرا چيذري 
  گزارش یک

معاون وزير بهداشت با اشاره به اينكه انجام 
برخي آزمايش�ات و تس�ت هاي تشخيصي 
ب�ا درم�ان بيم�اران همخوان�ي ن�دارد، بر 
رعاي�ت راهنماه�اي بالين�ي تأكي�د كرد. 
محمدباقر لاريجان��ي، درباره ريش��ه ها و علل 
تش��خيص هاي اش��تباه در حوزه پزش��كي و 
همچنين عامل ازدياد انجام تست ها و آزمايشات 
بي م��ورد و اضافي براي بيماران به »تس��نيم« 
اظهار داش��ت: تشخيص درس��ت بيماري ها و 
انجام تست هاي صحيح امر بسيار مهمي براي 

پزشكي كشور است و ريشه اصلاح فعاليت هاي 
اضافي پاراكلينيكي )تش��خيصي و درماني( و 
آزمايش��گاهي در گروي رعايت گايدلاين هاي 

درمان )راهنماهاي باليني( است. 
رئيس پژوهش��كده عل��وم غدد و متابوليس��م 
دانشگاه علوم پزش��كي تهران افزود: بنابراين 
رعايت راهنماهاي باليني در حوزه درمان بسيار 
مي تواند در كاهش تست ها و آزمايشات بي مورد 
و اضافي كمك كند تا به اندازه وضعيت كنوني 
شاهد انجام راديولوژي ها نباشيم، كما اينكه در 

برخي مواقع براي دستيابي به تشخيص صحيح 
و س��ريع نياز به انجام آزمايش��ات متابوليكي 

پيشرفته نيز وجود دارد. 
لاريجاني تصريح كرد: هم اكنون انجام برخي 
آزمايشات و تست هاي تشخيصي متعدد با روند 
درمان بيماران همخواني ن��دارد، بنابراين بايد 
قبل از تجويز اين تست و آزمايشات روند درمان 

براساس راهنماهاي باليني صورت پذيرد. 
معاون آموزشي وزارت بهداشت ادامه داد: براين 
اساس وزارت بهداشت براي كاهش اشتباهات 

پزش��كي با محوريت كم كردن آزمايش��ات و 
تست هاي تشخيصي بي مورد، كارهاي وسيعي 
براي اجراي گايدلاين ها در حال انجام است و 
مردم در آينده اي نزديك ثم��رات آن را لمس 

خواهند كرد. 
لاريجاني عنوان ك��رد: همچنين در اين زمينه 
كار مطالعاتي در حال انجام است تا علت تجويز 
تس��ت ها، آزمايش��ات اضافي و حت��ي تجويز 
بي م��ورد و بي تأثي��ر برخي داروها در كش��ور 

مشخص شود. 

معاون وزير بهداشت عنوان كرد 
تست ها و آزمايشات اضافي گواهي بر اشتباهات پزشكي 

  خبر

عکس: جوان


